
Як Герман відкрив ЦНАП,
яким пишаються рівняни

6 вересня в Україні відзначили День адміністраторів центрів на
дання адміністративних послуг. Однак про цю професію у Рівно
му мало кому було відомо, поки заступник міського голови Віта
лій Герман не реалізував один із своїх найуспішніших проектів. 
Йдеться про міський ЦНАП, який у минулому році надав мешкан
цям області 386 тисяч адміністративних послуг. Відкриття ж цен
тру для нашого міста була настільки знаковою подією, що у 2016 
році до Рівного прилітав сам президент України, щоб побувати на 
екскурсії, яку тоді проводив Віталій Герман. Тому ми вирішили зу
стрітися з рівненським реформатором, щоб пригадати, з чого усе 
починалося.

— Розкажіть, як виникла 
ідея будівництва зручного 
ЦНАПу. Адже до цього такі 
центри називали «грузин
ським дивом» і їх не було в 
Україні?

— С ам а ід ея  б у д ів н и ц т в а  
ЦНАПу в Рівному викликала ве
ликий ажіотаж. До проекту була 
підвищена увага преси. Оскільки 
підготовка та реалізація проекту 
відбувалися у короткі те р м і
ни, тому було непросто. Однак 
мені доп ом огло  моє ж иттєве 
кредо: мислимо глобально — ді
ємо локально. На той момент у 
мене було розуміння того, що 
реф орми проводяться швидко 
або ніколи. Відкриття ЦНАПу 
виконало одразу два завдання: 
локально була забезпечена до
ступність адміністративних по
слуг для мешканців області та до 
Рівного була привернута увага 
всієї України. Про наші успіхи 
одразу заговорили у Києві, Льво
ві, Одесі, Харкові та за кордоном. 
Навіть якщо ви дуже постарає
тесь, то не знайдете рівнянина, 
який буде незадоволений якістю 
надання послуг в ЦНАПі.

— Зараз мешканці Рівного з 
гордістю говорять про ЦНАП. 
Однак усі інновації спочатку 
сприймають з острахом. Як

люди реагували на ідею вті
лення ЦНАПу?

— У 2016 році пройшла децен
тралізація повноважень у сфері 
реєстрації місця прож ивання, 
бізнесу та речових прав. Тому 
ми одразу перехопили ініціативу 
та почали якісно надавати усі ці 
послуги. Результат на лице.

— Як у ЦНАПі вдалося на
брати такі дієву команду 
працівників?

— Кадри — це наше все. Без 
кваліфікованих виконавців кож
на справа приречена на провал. 
Моїм завданням було сформу
вати команду, яка б професійно 
п рац ю вала з кл ієн там и . Цей 
успішний досвід можна перене
сти на масштаби Рівного. Адже 
якщ о о б ’єднати навколо себе 
громадськість та представників 
бізнесу, то це неминуче приведе 
до розвитку нашого обласного 
центру.

— Чи зверталися до вас 
люди, які по знайомству хо
тіли щось вирішити у Центрі 
надання адміністративних 
послуг?

— А бсолю тно не сприймаю  
поняття «по блату». Оскільки 
ЦНАП — це доступність послуг 
для всіх, то я підводив таких 
людей до електронної системи

к ер у в а н н я  чергою . Р азом  із 
ними ми брали талончик. За 10 
хвилин обслуговували усіх. Для 
нас були не важливі прізвища та 
статус людини в суспільстві. До 
усіх в нас рівні підходи, кожен 
заслуговує на те, щоб отримати 
якісну послугу. Н ікому не по
трібно було йти до керівника та 
щось випрошувати.

— Як би все не було ідеаль
но, але завжди знайдуться 
речі, які хотілося б покра
щити. Розкажіть, будь ласка, 
про них...

— Рівненський ЦНАП — це 
перш а то ч ка  дотику  лю дей з 
владою. Представники міської 
та обласної влади дуже часто 
не р о зу м ію ть , що найперш е 
їхнє завдання полягає у забез
печенні якості послуг. Кожного 
відвідувача потрібно зустріти з 
посмішкою, а при виході сказати 
«до зустрічі».

— У зв’язку з професійним 
святом, що б ви хотіли поба
жати працівникам ЦНАПів, 
які є рушіями змін?

— В першу чергу, потрібно 
розуміти, що ми працюємо для 
людей. Тому бажаю вдячних від
відувачів, щастя та можливостей 
для розвитку. Бережіть тих, кого 
любите.


